
 
 
 

5. oktober 2021 

I medfør af § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvordan forholder Naalakkersuisut til indstilling af trafik af kystpassagerskibet til og fra 

Qeqertarsuaq by, som benyttes af mange rejsende til gavn for byen, og som uden tvivl er 

rentabelt? 

2. I efteråret blev der indgået politisk aftale om passagerbefordring, som der ydes offentlig 

tilskud til. Har Naalakkersuisut grund til at vurdere sagen på baggrund af spørgsmål 1? 

 (Inatsisartutmedlem Jess Svane, Siumut) 

Begrundelse: 

Rederiet Arctic Umiaq Line har meddelt, at den populære destination Qeqertarsuaq indstilles 
grundet forskellige årsager. Blandt argumenterne er, at det giver personalet for stor travlhed. Det 
er derfor interessant at høre Naalakkersuisuts planer herom. 
 
Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


